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Vážení spoluobčané,

přijměte pozvání k začtení se do jednotlivých příspěvků letošního posledního čísla 
Informačního zpravodaje. Hned v jeho úvodu bych Vás chtěl informovat o tom, že jsem se 
začátkem prosince zúčastnil slavnostního setkání vítězů soutěže VESNICE ROKU 2010, 
které se konalo na půdě Senátu Parlamentu České republiky. Po prohlídce historické budovy 
Valdštejnského paláce, při níž jsme krátce navštívili i jednací sál Senátu, nás přivítali 
zástupci hlavního pořadatele setkání, kterým byla Stálá komise Senátu pro rozvoj venkova 
a záštitu nad ní převzala místopředsedkyně Senátu Alena Gajdůšková. Celé setkání probíhalo 
v příjemné, již předvánoční atmosféře a mám od našich hostitelů vyřídit pozdravy všem 
spoluobčanům s přáním klidných Vánoc. Celkovým vítězem letošního ročníku soutěže 
se stala obec Ratměřice na Benešovsku. Na druhém místě se umístil městys Koloveč 
z Plzeňského kraje a třetí místo obsadila obec Hlavnice z Moravskoslezského kraje. Naše 
obec, jak jistě víte, získala v krajském kole soutěže modrou stuhu za společenský život a já 
osobně si čím dál více tohoto ocenění považuji a jak už jsem jednou řekl, věřím, že bude 
i motivací do další práce.

Dovolte, abych se na závěr roku krátce poohlédl a připomněl významné události, které 
nás letos provázely. Letošní rok byl pro celou naši obec významný z několika důvodů. 
Jednak jsme si připomněli 50 roků společné správy naších sídel, dále byl veřejnosti předán 
rekonstruovaný sportovní areál ve Vavřinci, ve Veselici byla naopak zahájena rekonstrukce 
kulturního domu, obec získala dotaci na výstavbu sběrného dvora na odpady a ještě jednou 
zmíním zisk modré stuhy za společenský život. Uvedené události byly asi ty nejvyznam-
nější, ale za připomenutí stojí zmínit i různé menší akce jako cestovatelské besedy, tvořivé 
dílny apod., o nichž si více přečtete i v dalších příspěvcích tohoto zpravodaje. Poděkovat 
bych chtěl při této příležitosti všem, kteří reprezentují obec na poli sportu, ať už stolního 
tenisu, fotbalu, florbalu, či sportu požárního. Poděkování samozřejmě patří všem dalším 
funkcionářům spolků, kteří v průběhu roku organizují nejen svým spoluobčanům různé 
volnočasové aktivity. Právě závěr roku je dobou hodnocení práce spolků, konají se hodnotící 
valné hromady, bilancuje se a současně vytyčují cíle do roku příštího. Pevně věřím, že i přes 
všechny možné problémy bude v příštím roce v naší obci bohatý společenský život a každý 
k tomu přispějeme svým dílem.

Přeji Vám, všem čtenářům zpravodaje, hodně zdraví, štěstí, rodinnou pohodu, optimis-
mus, veselé Vánoce a vše nejlepší do roku 2011.

Miloslav Novotný, starosta obce

Usnesení ZO VaVřinec Z UstaVUjící schůZe dne 4.11.2010

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí složení slibu členů zastupitelstva obce podle § 69 
odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění.

• Zastupitelstvo obce schvaluje, že starosta obce Vavřinec bude pro volební období v letech 
2010 – 2014 uvolněn pro výkon funkce.
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• Zastupitelstvo obce schvaluje na volební období 2010 – 2014 Radu obce v počtu 5 členů.

• Zastupitelstvo obce schvaluje, že se volba starosty, místostarosty a dalších členů Rady 
obce uskuteční formou veřejného hlasování.

• Zastupitelstvo obce v souladu s § 84 odst.1, písm. l) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
v platném znění, volí:

1.  Starostu obce:  Miloslava Novotného, bytem Vavřinec, Veselice 70
2.  Místostarostu obce:  ing. Josefa Sedláka, bytem Vavřinec, Suchdol 65
3.  Další členy Rady obce: ing. Miloslava Mikuláška, bytem Vavřinec, Suchdol 1
   ing. Miroslava Musila, bytem Vavřinec 32
   Jana Kakáče, bytem Vavřinec 69

• Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce Miloslava Novotného zastupovat obec na val-
ných hromadách Svazku vodovodů a kanalizací měst a obcí, se sídlem 17. listopadu 14, 
680 01 Boskovice.

• Zastupitelstvo obce ukládá Radě obce připravit návrh na složení Osadních výborů 
ve Vavřinci, Veselici a Suchdole a návrh složení Kontrolního a Finančního výboru a tyto 
návrhy předložit k projednání na nejbližší schůzi zastupitelstva obce.

Usnesení RO VaVřinec Ze schůZe 15.11.2010

• Rada obce bere na vědomí svolání schůze Zastupitelstva obce v termínu 13.12.2010 
a předkládá následující program jednání:

1. Zahájení 
2. Zpráva z jednání rady obce
3. Obecně závazná vyhláška o odpadech na rok 2011
4. Zřízení Finančního, Kontrolního a Osadních výborů
5. Schválení výše odměn neuvolněným členům Zastupitelstva obce Vavřinec
6. Různé
7. Usnesení
8. Závěr

• Rada obce navrhuje Zastupitelstvu obce Vavřinec projednat na jeho nejbližší schůzi 
oprávnění Rady obce Vavřinec provádět na jejich jednotlivých schůzích rozpočtová 
opatření ve výši max. 100 tis. Kč na straně příjmů i výdajů.

• Rada obce schvaluje změnu v postupu pořizování zápisu ze schůzí Zastupitelstva obce, 
který se bude provádět tak, že v průběhu schůze bude pověřená osoba zapisovat poznámky 
z jednání a konečný písemný zápis bude vyhotoven dodatečně v termínu nejpozději 
do 7 dnů po schůzi.
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• Rada obce ukládá místostarostovi obce zpracovat návrh výše odměn neuvolněným členům 
Zastupitelstva obce a ten předložit k projednání na příští schůzi Rady obce.

• Rada obce doporučuje Zastupitelsvu obce Vavřinec ustavit na jeho nejbližší schůzi 
Finanční a Kontrolní výbor a současně Osadní výbory ve Vavřinci, Veselici a Suchdole.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Kontrolního výboru dne 14.10.2010.

• Rada obce bere na vědomí oznámení Ministerstva životního prostředí ČR o možnosti se 
seznámit s návrhem dodatku Změny č. 1/2010 plánu péče o NPR Vývěry Punkvy na období 
2010 – 2020.

• Rada obce bere na vědomí zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Vavřinec 
za období 1.1.2010 – 30.9.2010, z něhož je zřejmé, že při hospodaření obce nebyly 
za uvedené období zjištěné chyby a nedostatky.

• Rada obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 10//2010 ve výši 100 tis. Kč na straně příjmů 
a 95,5 tis. Kč na straně výdajů.

Usnesení RO VaVřinec Ze schůZe 13.12.2010

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce Vavřinec, aby na schůzi dne 13.12.2010 
projednalo a schválilo návrh Rozpočtového opatření č. 4, 5, 6 a 11/2010, schválených 
v minulém období Radou obce.

• Rada obce předkládá Zastupitelstvu obce Vavřinec k projednání na jeho schůzi dne 
13.12.2010 personální obsazení na postu předsedy Finančního výboru, Kontrolního výboru 
a Osadních výborů ve Vavřinci, Veselici, Suchdole a Komise pro sociální záležitosti takto:

• Finanční výbor – Kakáč Jan, Kontrolní výbor – Opustil Jiří, ing., Osadní výbor Vavřinec 
– Nečas Alois, Osadní výbor Veselice – Jarůšek Marek, Osadní výbor Suchdol – Ošlejšek 
Radomír, Komise pro sociální záležitosti – Skotáková Vladimíra.

• Rada obce projednala návrh místostarosty obce na výši odměn neuvolněným členům 
Zastupitelstva obce Vavřinec a tento návrh doporučuje Zastupitelstvu obce projednat 
na jeho schůzi dne 13.12.2010.

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce Vavřinec projednat návrh Obecně závazné 
vyhlášky o místním poplatku za odpady v roce 2011 a doporučuje poplatek zvýšit ze 
stávajících 400 Kč na částku 420 Kč.

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce Vavřinec, aby Zastupitelstvo obce Vavřinec 
projednalo a schválilo na schůzi dne 13.12.2010 účtování úroků z úvěru, čerpaného 
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na financování rekonstrukce KD Veselice, do doby kolaudace budovy jako investiční 
náklady a po kolaudaci jako neinvestiční náklady.

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce Vavřinec, aby projednalo a schválilo na schůzi 
dne 13.12.2010 Rozpočtové provizorium na hospodaření obce v I. Q 2011.

• Rada obce bere na vědomí Protokol o kontrole pojistného a plnění úkolů v nemocenském 
pojištění a důchodovém pojištění v oblasti hospodařské činnosti obce při provozování 
rozhledny Podvrší, předložený OSSZ Blansko, za období 1.8.2010 – 31.10.2010, z něhož 
vyplývá, že nebyly zjištěny žádné nedostatky.

OZV č. 1/2010  Příloha č. 1
Kalkulace nákladů na provoz systému shromažďování, sběru, přepravy,

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů v roce 2009

(počet občanů hlášených k trvalému pobytu v obci Vavřinec: 833)
(počet vlastníků nemovitostí k individuální rekreaci v obci Vavřinec: 51)

Výpočet sazby dle Čl. 3, odst. 1, písm. a) OZV:
Náklady na likvidaci nebezpečných odpadů (Sita CZ, a.s. )  ........................  20 349,00 Kč
Náklady na likvidaci vytříděných složek komunálního odpadu  ...................  91 366,00 Kč
Celkové náklady  ......................................................................................... 111 715,00 Kč

111 715 ,00 Kč : 884 = 126,37 Kč = 126,00 Kč

Výpočet sazby dle Čl. 3, odst. 1, písm. b) OZV:
Náklady na likvidaci obsahu popelnic (Sita CZ, a.s.)  .................................  317 605,00 Kč
Náklady na likvidaci obsahu kontejnerů (ZEMSPOL a.s. Sloup+ Březinka)  .. 44 497,00 Kč
Celkové náklady  ........................................................................................  362 102,00 Kč

362 102,00 Kč : 884 = 409,61Kč = 410 Kč

Výpočet sazby poplatku dle Čl. 3, odst. 1 OZV:
126 Kč + 410 Kč = 536 Kč

Pro rok 2011 odsouhlasilo Zastupitelstvo obce Vavřinec poplatek ve výši 420 Kč pro 
poplatníka dle čl. 2, písm. a), b).

 - 4 -
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• Rada obce bere na vědomí žádost TJ Vavřinec o pronájem prodejního stánku na výletišti 
ve Vavřinci v sezóně 2011 a rozhodla, že zveřejnění záměru na pronájem uvedeného 
zařízení bude provedeno v měsíci únoru 2011.

• Rada obce bere na vědomí Registrační list k poskytnutí dotace z OP Životní prostřední 
na výstavbu sběrného dvora na odpady ve Veselici.

• Rada obce schvaluje cenovou nabídku předloženou firmou PRIMA s. r. o. Blansko na zho-
tovení informačního panelu na povinnou publicitu projektu Obnovy zeleně na veřejných 
plochách v obci (cena – 9 516 Kč včetně DPH), podpořeného z OP Životní prostředí 
a dále zhotovení informačního panelu na povinnou publicitu včetně fólií na označení 
nové Knihovny ve Veselici (cena celkem – 8 748 Kč včetně DPH), podpořené z Programu 
rozvoje venkova.

Usnesení ZO VaVřinec Ze schůZe 13.12.2010

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu místostarosty obce z jednání rady obce 
za období od poslední schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2010 o místním poplatku 
za odpady v roce 2011, kterou se zvyšuje stávající poplatek za odpady ve výši 400 Kč 
na částku ve výši 420 Kč za poplatníka s trvalým pobytem nebo vlastníka nemovitosti 
na území obce určené k rekreaci.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové provizorium na I. Q 2011.

• Zastupitelstvo obce zřizuje 5členný Finanční výbor a jeho předsedou jmenuje p. Jana 
Kakáče.

• Zastupitelstvo obce zřizuje 5členný Kontrolní výbor a jeho předsedou jmenuje ing. Jiřího 
Opustila.

• Zastupitelstvo obce zřizuje 16členný Osadní výbor Vavřinec a jeho předsedou jmenuje 
p. Aloise Nečase.

• Zastupitelstvo obce zřizuje 9členný Osadní výbor Veselice a jeho předsedou jmenuje 
p. Marka Jarůška.

• Zastupitelstvo obce zřizuje 9členný Osadní výbor Suchdol a jeho předsedou jmenuje 
p. Radomíra Ošlejška.

• Zastupitelstvo obce zřizuje 10člennou Komisi pro sociální záležitosti a její předsedkyní 
jmenuje pí. Vladimíru Skotákovou.
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• Zastupitelstvo obce Vavřinec dodatečně schvaluje Rozpočtová opatření č. 4, 5, 6 a 10/2010 
provedená v minulém období Radou obce a současně schvaluje rozpočtové opatření 
č. 11/2010 ve výši 381,5 tis. Kč na straně příjmů a 437,9 tis. Kč na straně výdajů.

• Zastupitelstvo obce schvaluje neuvolněným členům Zastupitelstva obce Vavřinec v sou-
ladu s nařízením č. 37/2003 Sb., v platném znění, s účinností od 1.12.2010, následující 
výši odměn:

Místostarosta  7 310 Kč/měsíčně
Člen rady 1 230 Kč/měsíčně
Předseda výboru zastupitelstva, komise rady  1 000 Kč/měsíčně
Předseda osadního výboru 1 000 Kč/měsíčně
Zastupitel bez některé z výše uvedených funkcí 430 Kč/měsíčně

V případě souběhu funkce člena Rady obce a předsedy výboru nebo komise se odměna sčítá.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec pověřuje Radu obce provádět na svých schůzích rozpočtová 
opatření v maximální výši do 100 000 Kč na straně příjmů i výdajů.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec pověřuje starostu obce podepsat za obec smlouvy se společ-
ností ELEKTROWIN a. s. a EKOLAMP s. r. o., o zajištění zpětného odběru elektrozařízení 
na území obce, pod podmínkou, že uvedené společnosti doloží před podpisem smlouvy 
výpis z Obchodního rejstříku a případně živnostenský list, které budou dokládat oprávnění 
uvedených společností k provozování zpětného odběru elektrozařízení.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje zařazení úroků z úvěru na rekonstrukci Kulturního 
domu Veselice jako investiční náklad, a to do termínu kolaudace uvedené stavby a poté 
již jako náklad neinvestiční.

infORmace Z finančníhO úřadU

Počínaje začátkem roku 2011 dochází k několika změnám u daně z nemovitostí.
Stále platí, že občan je povinen podat v termínu do 31.12.2011 daňové přiznání v násle-

dujících případech:
- pokud došlo ke koupi nebo prodeji nemovitostí (pozemky a stavby)
- pokud došlo k darování nemovitostí
- pokud došlo k zahájení stavby nebo ke kolaudaci.

Dílčí změna však nastává v tom, že podle nového Daňového řádu platí od r. 2011 nová 
pokuta na opožděné podání: 

Nepodá-li poplatník daňové přiznání nebo dílčí daňové přiznání, ačkoli měl tuto povin-
nost, nebo učiní-li tak po stanovené lhůtě a toto zpoždění je delší než 5 pracovních dnů, 
vzniká mu povinnost uhradit pokutu za opožděné podání přiznání ve výši 0,05 % stano-
vené daně za každý následující den prodlení, nejvýše však 5 % stanovené daně. Pokud 
by takto vypočtená částka pokuty byla nižší než 500 Kč, činí výše pokuty právě 500 Kč.
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Další novinkou je zrušení „daňové složenky“, jejíž použití bylo u České pošty zdarma.
Poplatník má možnost daň uhradit těmito způsoby:

1. Na pokladně finančního úřadu
2. Poštovní poukázkou typu „A“ (u daně z nemovitostí proběhne v roce 2011 její 

distribuce)
3. Bankovním příkazem
4. Internetovým bankovnictvím

Další informace naleznete na www. mfcr. cz nebo přímo na Finančním úřadě v Blansku  
oddělení daně z nemovitostí – správce Sotolářová Zdenka, tel. 516487333, 
mail: zdenka.sotolarova@bla.br.ds.mfcr.cz

Výměna řidičských pRůkaZů

Na konci roku 2010 končí platnost řidičských průkazů vydaných v době od 1.1.1994 
do 31.12.2000. Podle dostupných informací zbývalo v působnosti Odboru vnitřních věcí, 
oddělení dopravně správních agend při MěÚ Blansko, v dubnu letošního roku k výměně cca 
4 500 řidičských průkazů a k termínu vydání tohoto zpravodaje ještě cca 1 000 řidičských 
průkazů. Podle informace z oddělení dopravně správních agend nebudou v průběhu měsíce 
ledna žadatelé o výměnu řidičského průkazu sankcionování. To však ale nebude platit 
v případě kontroly řidiče příslušníky Policie ČR.

Kde si mohu vyměnit ŘP?
Na určeném pracovišti obecního úřadu obce s rozšířenou působností (Městský úřad, 

Magistrát města), příslušného podle místa trvalého pobytu na území České republiky, tedy 
v našem případě je tím místem MěÚ Blansko.

Co musím mít s sebou?
-	 „Žádost o vydání ŘP“ – obdržíte na pracovišti obecního úřadu obce s rozšířenou 

působností
-	 platný doklad totožnosti (občanský průkaz, pas)
-	 průkazovou fotografii o rozměrech 3,5 x 4,5 cm
-	 ŘP, který podléhá povinné výměně

Kdy mně bude vydán nový ŘP?
Vydat ŘP je možné do 20 dnů od podání 

žádosti, příp. do 5 pracovních dnů od podání 
žádosti po úhradě správního poplatku 
500 Kč.

Kolik mě to bude stát?
Povinná výměna ŘP je osvobozena 

od správního poplatku, vyjma vydání ŘP 
ve lhůtě kratší, tj. do 5 pracovních dnů od podání žádosti (viz výše – správní poplatek 500 Kč).
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Z činnOsti spOZ a sOciální kOmise

Vážení spoluobčané,
stejně jako loni i letos mi dovolte, abych Vás seznámila s prací členek sociální komise 

v uplynulém roce.
Úvodem bych Vás ráda informovala o složení sociální komise, které zůstává stejné, jako 

v minulém volebním období a tím má sociální komise zastoupení ve všech částech naší obce:

Vavřinec Veselice Suchdol Nové Dvory
Hana Kočí Romana Fabiánková Andrea Kutilová Vladimíra Skotáková
Darja Kovaříková Radka Němcová Hana Závodníková
Eva Králíková
Milena Jíchová
Jana Přikrylová

I letos byla hlavní náplní práce komise příprava blahopřání pro občany, kteří se dožívají 
50, 55, 60 a 65 let. Občanům, kteří dovršili 70, 75, 80 a více let předaly naše členky dárkové 
balíčky.

Za přispění dětí z vavřinecké mateřské školy jsme i letos připravili uvítání pro nové 
občánky naší obce. Vítání se již tradičně konala ve společenské místnosti obce Vavřinec.

Ke květnové oslavě Dne matek jsme našim milým maminkám předali dárky, které je 
potěšily stejně jako přání všeho nejlepšího.

Osamělé starší občany o Vánocích navštívíme s malou pozorností pro zpříjemnění prožití 
svátečních dní.

Závěrem bych chtěla poděkovat všem členkám sociální komise za celoroční obětavou 
práci a svědomité plnění zadaných úkolů na úkor svého volného času.

Sbor pro občanské záležitosti přeje všem občanům příjemné prožití Vánočních svátků 
a mnoho zdraví a pohody v novém roce 2011.

Vladimíra Skotáková, za SPOZ a sociální komisi

ZpRáVY Z knihOVnY Ve Veselici

cestOVatelská beseda O nOVém ZélandU
V sobotu 23. října proběhlo ve Vavřinci pokračování besedy o Novém Zélandu s panem 

Jiřím Márou z Přerova, tentokrát o jeho cestě na Jižní ostrov. Na besedě jsme se společně 
podívali k fjordům, vodopádům a ledovcům či Palačinkovým skalám. Dozvěděli jsme se 
něco o životě lachtanů, tučňáků i velryb. Poznali město adrenalinových sportů Queenstown, 
historickou metropoli Christchurch a mnohé další. Cestu na Nový Zéland podnikl pan 
Mára spolu se synem Jirkou, který trpí svalovou dystrofií a je upoután na invalidní vozík. 
Jirka se tak stal prvním českým vozíčkářem, který procestoval tuto pro nás nejvzdálenější 
zemi světa a splnil si tak svůj sen o cestování. Na závěr besedy pan starosta předal panu 



prosinec 2010 Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec

- 9 -

Márovi pro Jirku peněžní dar (1 500,– Kč), ten byl v loňském roce vybrán ve veřejné sbírce 
u příležitosti rozsvěcení stromečku ve Veselici.
Beseda se uskutečnila v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“, za podpory Minis-
terstva kultury ČR.

sOUtěž O nejlepší Obecní ZpRaVOdaj RegiOnU  
mORaVský kRas a čeRnOhORskO

(putovní a soutěžní výstava obecních zpravodajů)
V sobotu 20. listopadu byla v Knihovně v Němčicích zahájena putovní výstava obec-

ních zpravodajů našich regionů, kterou pořádá naše knihovna spolu s Obcí Vavřinec. 
V průběhu podzimních měsíců jsme oslovili obce, města i městyse regionu Moravský kras 
a Černohorsko, aby nám pro chystanou výstavu a soutěž poskytly své zpravodaje. Ty jsme 
pak postupně shromažďovali a spolu se zpravodaji z obce Mokré na Rychnovsku vystavili 
v Místní knihovně v Němčicích. Paní Sadecká (knihovnice MK Němčice) pak v pěkných 
prostorách obecního úřadu nachystala vlastní výstavu. Při příležitosti jejího zahájení se 
sešli občané Němčic a hosté, mezi kterými byla například paní Jalová z Knihovny Blansko, 
redaktor Týdeníku Zrcadlo pan Šmerda, pan Blažek z Jedovnic, který se sám aktivně podílí 
na tvorbě zpravodaje Jedovnic a televize RTA, která z akce natáčela reportáž. Na příjemném 
setkání se hlavně mluvilo o zpravodajích – jakým způsobem vznikají a kdo se podílí na 
jejich tvorbě. Každý se mohl podívat a porovnat jejich obsah i grafickou úpravu a také dát 
hlas tomu nejlepšímu. Součástí výstavy byla i ukázka knížek a brožur, které vydaly obce 
našeho regionu.

Další výstavy v roce 2011 proběhnou v těchto termínech a knihovnách:
7.1. až 21.1. –  MK Ráječko 7.3. až 19.3. –  MK Kotvrdovice
7.2. až 19.2. –  MK Černá Hora 11.4. až 24.4. –  MK Vilémovice

V Knihovně ve Veselici výstava proběhne v termínu od 9. 5. do 22. 5. 2011. Slavnostní 
vyhlášení soutěže bude 3.6. 2011 již v nových prostorách naší knihovny.

VánOce V knihOVně
Vánoce byly ještě v nedohlednu, ale v sobotu 27. listopadu v knihovně zavládla ta pravá 

vánoční nálada. Již potřetí jsme se sešli na akci „Vánoce v knihovně“. Na začátku našeho 
setkání děti vyráběly ozdoby a přáníčka. Poté jsme v knihovně zhasli a pouštěli si lodičky 
vyrobené ze skořápek a svíček. Další vánoční zvyk, který jsme společně vyzkoušeli, bylo lití 
vosku do vody a házení bačkorou. Přečetli jsme si něco o Vánocích, rozkrojili jablíčko a věštili 
z jablečné slupky. K dotvoření sváteční atmosféry nám hrály koledy, které si děti i společně 
zazpívaly. No a co by to bylo za Vánoce bez dobrého cukroví. Toho jsme měli tentokrát tolik, 
že jsme je ani nestačili pojíst. Na závěr jsme všichni přešli na náves ke kapličce nazdobit 
stromeček. V naší knihovně opět po roce na jedno odpoledne zavládly Vánoce.

Všem maminkám, babičkám a kamarádkám děkuji touto cestou za výborné cukroví 
a občerstvení.
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ZdObení medOVých peRníčků a přednáška O Včelách
Další vánoční setkání proběhlo v sobotu 11. prosince ve společenské místnosti v Such-

dole, tam se sešly děti s maminkami (tentokrát ze všech našich obcí) na zdobení medových 
perníčků. Ty pro nás napekla paní Klímová ze Suchdola, která nám také trpělivě vysvětlila 
a ukázala, jak je pěkně nazdobit. Také nás naučila, jak vyrobit polevu, kornoutek na zdobení 
a vlastní recept na pečení. K našemu společnému tvoření jsme si uvařili čaj a kávu, ti starší 
si dali medovinu a všichni také ochutnali slepovaná perníková kolečka. Ve tři hodiny pak 
začala přednáška pana Doc. Ing. Rybáře, CSc. Ten nám ve svém poutavém vyprávění řekl 
hodně zajímavých informací ze života včel, o včelaření, včelích produktech a jejich přízni-
vých účincích na lidský organismus. V předvánočním shonu bylo tohle sobotní odpoledne 
hezkým zastavením, poučením a příležitostí pro milé setkání.

Poděkování paní Klímové za výborné perníčky a také paní Filoušové a Kašpárkové za 
občerstvení a pomoc s organizací.

Obě akce se uskutečnily v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“, za podpory 
Ministerstva kultury ČR.

Recept na medOVé peRníkY Od paní klímOVé

Těsto: 5 vajec, 0,5 kg mletého cukru, 8 lžic medu, anýz, skořice,  
hřebíček a jedlá soda – po kávové lžičce, 70 – 80 dkg hladké mouky

Z vajec, cukru, medu, perníkového koření a jedlé sody ušleháme těsto, do něhož postupně 
zapracujeme hladkou mouku. Necháme jeden den uležet, vyválíme plát, ze kterého vykraju-
jeme kulaté tvary. Upečené perníčky spojíme marmeládou a posypeme jemně nastrouhanými 
vlašskými oříšky. Mírně pocukrujeme a přejeme dobrou chuť!   

pOděkOVání
V průběhu listopadu děti v knihovně vyráběly ozdoby na stromeček, korálky a svícny. Ty 

pak měli možnost zhlédnout všichni, kdo se v neděli 5. prosince přišli podívat na slavnostní 
rozsvěcení stromečku ve Veselici. Každý, kdo měl zájem, si mohl nějaký výrobek vzít 
a do přiložené kasičky nám přispět na pořízení výtvarného materiálu. Ve sbírce se vybralo 
915,– Kč. Za tyto prostředky bylo nakoupeno:

Všem touto cestou za podporu našeho výtvarného 
tvoření moc děkuji. Jak jsou naše děti šikovné a jaké 
pěkné věci umí vyrobit, si každý může prohlédnout 
v běžné provozní době knihovny.

Protože se blíží závěr roku, chtěla bych touto cestou 
poděkovat všem, kdo mi letos byli nápomocni při orga-
nizaci kulturních akcí, a těším se, že v příštím roce opět 
zrealizujeme některé další. Nachystánu mám například 

lanko na korálky  72,–Kč
modelovací hmota  166,–Kč
barvy na sklo  320,–Kč
barevné papíry  125,–Kč
tvrdý papír A4  12,–Kč
plastelína  100,–Kč
fixy  120,–Kč
CELKEM  915,–Kč



prosinec 2010 Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec

- 11 -

cestovatelskou besedu s Martinem Hájkem, a to o Indonésii a Malajsii, s panem Márou 
z Přerova o Ekvádoru, výstavu obecních zpravodajů, prázdninovou soutěž, výlet do Morav-
ského krasu a také se opět zapojíme do projektu „Celé Česko čte dětem“

Pěkné a klidné Vánoce, hodně zdraví, pohody a štěstí v roce 2011 a také příjemné chvíle 
strávené ve společnosti krásných knih Vám všem přeje Olga Hájková.

Ze žiVOta VaVřineckých Občanů před 100 letY

V roce 1910 se u nás ještě nepsaly žádné obecní kroniky. Ve Vavřinci se tak stalo až 
od roku 1934, ve Veselici 1931 a v Suchdole 1924. Z této doby se nám k dnešním dnům 
dochovalo jen velmi málo písemností. Při mém bádání v historických, převážně regionálních 
archivních materiálech se občas objeví nám neznámé zajímavosti. Mezi ně lze zařadit i níže 
uvedené, náhodně objevené, vyúčtování vavřineckých radních. Svérázný styl při psaní 
zápisu z té doby nám připomene konec roku 1910, a to v původním a neupravovaném znění:

Placení v r. 1910 – p. starosta

Číslo domu korun hal.
25 – Vimazal Karel – za ořezování stromků v obci 1,  00
37 – Kakač Jan – za příležitost na křesťanské cvičení 1,  60
57 – Trávníček Franc – za výřez latěk ke kovárni 1,  40
Celkem 4 koruny

Za posluhování při ynžinýru viměřování silnice
7 – Kučera Jan + za kolíky na silnicu 2 dně
9 – Ondroušek Metoděj + za kolíky na silnicu 2 dně
32 – Dvořáček Martin 2 ½ dně
44 – Vimazal Jan 1 ½ dne
48 – Kala Metoděj 2 ¼ dňa
66 – Kučera Anton ½ dňa
Celkem 21 korun

Rúzné příjmi
Číslo domu
19 – z chlívu 2 koruny 
24 – z mlátku Klyma 1 kor.
33 – z obce kovárny 90 kor.
48 – z bitu Kala Method 30 kor.
48 – z bitu Nečas Jan 20 kor.
48 – z bitu Ondroušek Frant. 60 kor.
56 – úroky Nečas Františka 3,20
Celkem  206,20 k.

Z domků a zehradek
5 – Hejlig 11,46
Ze stromků obce
24 – Klíma 3,16
25 – Tobiašek 5,78
23 –  0,20
Ze žlíbku u zehrádky
21 –  1,00
Celkem  21,60 k.

Ku zvonění
20 –  1,03
23 –  1,68
Celkem 2,71 k.
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Doslov autora
Opsáno z dosud neuveřejněných zápisů v původním a neupravovaném znění tehdejšího 

zastupitelstva.
Obecní radní a starosta z roku 1910 nám nejsou bohužel zatím známi
K vyměřování silnice na katastrálním území Vavřince od polní trati „U hranic“ až po 

napojení se sloupskou silnicí (2.200 m) byla silnice postavena již v roce 1911 za pouhý 
jeden rok ostrovským stavitelem p. Pernicou, a to 1 běžný metr za 6 korun – celkem za 
13 320 korun. Písek a kámen byl obcí Vavřinec poskytnut zdarma.

Tehdejší uváděná čísla domů mají dnes většinou úplně jiná jména vlastníků nebo 
uživatelů. Např. čp. 25 nyní pan Jan Souček, dříve Anna Dobiášková – jen pro zajímavost: 
na všech oficiálních listinách se podepisovala pouze třemi křížky, jako jediná z celé obce. 
Dům čp. 48 dříve obecní dům – tzv. „pazderna“ s mnoha nájemníky – později rozděleno 
na dvě domovní čísla 48 a 36.

Uváděné výdaje či příjmy nejsou pravděpodobně všechny, o samotná čísla nejde, spíše 
jen o připomínku obecního hospodaření i místního nářečí. Je to především svědectví o době, 
ve které žili naši předkové zde ve Vavřinci.

Rostislav Burget. st.

Mimořádné příjmi
Hasičská pojišťovna 0,90
Kubik kamení 2,00
Za kamení 0,40
Pasení dobitka
1 krávi 0,60
1 jalovice 0,40
1 koze 0,40
Celkem 4,70 k.

Výdaje   25,00 k
Příjem 272,16 k

Ze zehrad u domu
13 – Šmerda 1,00 k.
35 –  0,40
36 –  2,30
38 –  13,65
41 –  3,00
46 –  3,20
49 –  3,20
50 - 1,00
51 –  3,20
52 –  2,00
53 –  3,20
56 –  0,80
Celkem  36,95 k.

ZpRáVY Ze Zš slOUp

Dámy a pánové,
dovolte mi, abych Vám popřál šťastné a veselé Vánoce a úspěšný rok 2011.

Mgr. Pavel Dočekal, ředitel ZŠ Sloup

Od září 2011 chceme vařit večeře pro cizí strávníky – teplé jídlo včetně nápoje a dezertu. 
Cena se bude pohybovat přibližně ve výši 50 Kč; výdej v 18:00 hodin. Pokud byste měli 
předběžný zájem, přihlaste se u vedoucí stravování Jitky Ondrouškové – telefon 516 435 381, 
email jidelna@zssloup. net.
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Dále připravujeme výběrové řízení na dodávku moderních učebních pomůcek v objemu 
600 tisíc Kč. Žáci dostanou 22 nových počítačů, interaktivní tabuli, elektronický video-
mikroskop, vizualizér, výukové programy. Peníze budeme čerpat z fondů Evropské unie.

Týden splněných přání je výborná akce školní kuchyně. Děti i učitelé si mohou přát 
5 jídel, která by chtěli ochutnat v předvánočním týdnu. Školní kuchyně přání vyhodnotí 
a nejžádanější jídla uvaří.

V neděli 19. prosince ve 14:00 hodin proběhla Vánoční akademie v KD Sloup. V 17:30 hodin 
vystoupil pěvecký sbor Krápníček za doprovodu cimbálové muziky Majerán v Dřevěném 
kostelíku Blansko.

Naše škola je zapojená do dvou projektů Evropské unie. „EU peníze školám“ nám přinesou 
více než 1,6 mil. Kč, informace o projektu „Moje volba – moje budoucnost“ najdete na 
www. zssloup. net

Policie ČR uskutečnila v listopadu v naší škole velmi pěknou vzdělávací akci pro děti 
prvního stupně. Žáci 6. – 9. třídy absolvovali podobný program v prosinci.

ZpRáVY Z ORganiZace tělesně pOstižených

Místní organizace Svazu tělesně postižených ve Vavřinci zorganizovala v letošním roce pro 
své členy několik zajímavých akcí. Během celého roku se setkávají, každý čtvrtek, ve společenské 
místnosti ve Vavřinci ti, kteří si oblíbili rekondiční cvičení. Dvouhodinová akce probíhá tak, že 
se nejdříve cvičí podle magnetofonové nahrávky a poté si cvičenky, ale i cvičenci posedí u kávy 
a proberou v družné náladě události za uplynulý týden. Další aktivitou organizovanou výborem 
organizace je rehabilitační plavání, které absolvovali někteří členové v bazénu na Blanenské 
poliklinice. V dubnu letošního roku byl výborem zorganizován zájezd do Olomouce na jarní 
výstavu Flóra a koncem září zájezd do Letovic a návštěvou tamního zámku. Při posledním 
letošním zájezdu navštívili, v druhé polovině listopadu, jeho účastníci zahradnictví v Šebrově 
a také již tradičně obchodní dům Globus v Brně. Tradiční akcí je i posezení s opékáním párků, 
které se letos uskutečnilo 10. července v lokalitě Zdálky u Vavřince. V první polovině října se 
zúčastnilo 19 členů organizace rekondičního pobytu v Luhačovicích. Další již tradiční akcí je 
Mikulášské odpoledne. To letošní bylo zpestřeno kulturním vstoupením 5 vavřineckých děvčat 
doplněné dokonce i o „návštěvu“ Mikuláše s anděly a čerty. Během této akce panovala výborná 
nálada a navodila všem jejím účastníkům již příjemnou vánoční náladu. V letošním roce se 
podařilo zrealizovat vše, co si výbor v závěru loňského roku vytýčil.

Závěrem přeji všem členům, ale i ostatním spoluobčanům, jménem výboru sdružení 
a jménem svým, příjemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví a štěstí v roce 2011.

Miroslav Ditrich, předseda občanského sdružení

ZpRáVY Z tj VaVřinec

Vážení sportovní přátelé,
už je to více než měsíc, co naši fotbalisté naposledy kopli v soutěžním utkání do míče. 

Nyní si tedy užívají zaslouženého odpočinku, doléčují zranění a ti, kterým mičuda chybí, si 
chodí v sobotu ve dvě kopnout na antukové hřiště. To doznalo drobných změn při podzimní 
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flORbalOVý kOUtek

VaVřinec dál bOjUje Ve dRUhé liZe
Milé čtenářky a čtenáři našeho sportovního okénka, kteří nahlížejí pod pokličku sportu 

děravého míčku zvaného florbal. Florbalový svět žil v posledních dnech mistrovstvím světa ve 
Finsku, odkud si naši florbalisté přivezli krásné bronzové medaile. Určitě je to velký úspěch 
pro florbal u nás a teď už jen využít toho ve prospěch dalšího rozvoje florbalu. Na takovou 
úroveň, jakou mělo letošní MS, nemůže samozřejmě AFL nikdy dosáhnout, ale rozhodně 
není nouze o kvalitní zápasy. Pojďme si připomenout, co nám tedy uplynulé týdny nabídly.

Poslední říjnovou neděli jsme se vydali na další turnaj, s cílem přivézt co nejvíce bodů, 
jak jinak! Poprvé v historii jsme naše zápasy hráli v hale Kounicova, která svými parametry 
a vybavením patří asi k té nejhorší, ve které se zápasy AFL hrají. Nové prostředí, staří 
soupeři. Podmínky pro všechny stejné. V prvním zápase ve skupině jsme podlehli týmu 
A. C. A. B. Brno, i když jsme soupeře chvílemi jednoznačně přehrávali. Bohužel, naše 
produktivita v letošní sezóně je velmi tristní. Druhý zápas nám vyšel daleko lépe a naše 
hodně obměněná sestava, plná nových jmen, dosáhla první vítězství. V posledním zápase 
skupiny jsme, ale bohužel, nedokázali využít brankové příležitosti a po vyrovnaném zápase 
jsme opět vyšli bodově naprázdno. Čtvrtfinále se opět pro nás nevyvíjelo dobře a po stejném 
výsledku, jako v posledním zápase skupiny, jsme opouštěli turnaj s pouhými třemi body.

4. turnaj
Základní skupina
A. C. A. B. Brno – Cavespiders Vavřinec  3 : 1
Cavespiders Vavřinec – Florbal. com Team  5 : 1
Cavespiders Vavřinec – TJ Sokol Zastávka  3 : 5

Čtvrtfinále
Orel Ivančice – Cavespiders Vavřinec  5 : 3

Listopad nám nabídl pro náš tým poslední turnaj v tomto roce. Hrálo se tentokrát na hale 
Hattricku Brno. Základní skupiny byli tentokrát výkonnostně vyrovnané, takže se předpokládal 

brigádě. Mimo prací na antukovém hřišti brigádníci odmontovali lavečky v parku, shrabali 
listí, vyčistili okapy, doseli brankoviště, zkrátka nutné podzimní práce. Všem zúčastněným 
sportovcům výbor TJ děkuje.

Výbor TJ již samozřejmě připravuje valnou hromadu, která se uskuteční 28. prosince 
v 18 hodin. Na ní budou prezentovány hodnotící zprávy z činnosti TJ, jednotlivých týmů 
a další zajímavé informace. Závěr roku opět oslavíme Silvestrovským fotbálkem, jenž 
odstartuje zimní přípravu. Tu si muži zpestří účastí na zimním turnaji v Boskovicích.

Protože do valné hromady ještě nějaký čas zbývá, chtěl bych jménem svým i jménem vedení 
oddílu poděkovat všem zapáleným, kteří se podíleli na hladkém průběhu fotbalových soutěží, 
prodeji v parku, ale i na otevření hřiště. V letošním roce toho bylo zkrátka hodně. Občanům 
naší obce bych chtěl popřát příjemné prožití svátků Vánočních a pozvat je na valnou hromadu.

Radek Štolpa, člen výboru TJ
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dobrý výsledek. Více méně se naplnily papírové předpoklady a s jednou porážkou a dvěma 
vítězstvími jsme postoupili do čtvrtfinále. V něm nás čekal celek Florbal. com Team, náš 
nejbližší soused v tabulce. Zápas připomínal dobývání pevnosti. Soupeř tvrdě bránil a vyrážel 
do sporadických protiútoků. Už se zdálo, že zápas budou muset rozhodnout, samostatné 
nájezdy, ale střela 30 vteřin před koncem zapadla, bohužel, za záda našeho brankáře. Ve 
zbývajícím čase, i přes power play, se nám už vyrovnat nepodařilo. Ani nevím, kolikrát už 
jsem tuto větu při hodnocení v letošní sezoně použil, ale opět jsme neprošli přes čtvrtfinále do 
další vyřazovací části. Snad nám naše výsledky v dalších zápasech toto klišé dovolí změnit.

5. turnaj
Základní skupina
Panduři-Rokies – Cavespiders Vavřinec  2 : 3
TJ Sokol Zastávka – Cavespiders Vavřinec  0 : 2
FbK Berušky – Cavespiders Vavřinec  5 : 1

Čvrtfinále
Florbal.com Team – Cavespiders Vavřinec  1 : 0

Celková tabulka po 5. kole

Pořadí Tým Počet zápasů Skóre (V:O) Body
 1 FbK Berušky  30  129 : 61 53
 2 A. C. A. B. Brno  26  106 : 85 38
 3 TJ Sokol Zastávka  26  80 : 68  34
 4 Orel Ivančice  28  83 : 87 33
 5 Bíteš  22  64 : 56 28
 6 Florbal.com Team  26  59 : 81 24
 7 Cavespiders Vavřinec  23  60 : 85 19
 8 Panduři-Rookies  21  36 : 94 12

V příštím roce odehrajeme zbývajících šest turnajů, ve kterých se rozhodne o dalším 
působení ve druhé lize. Musíme se objektivně podívat pravdě do očí a přiznat si, že už 
nám soupeři bodově odskočili a my se musíme zaměřit na boj o záchranu. Sestupují dva 
týmy a my rozhodně nechceme být jedním z nich. Pro setrvání v této soutěži, kterou jsme 
si tak tvrdě vybojovali v předchozích letech, uděláme maximum. Tým má určitě na víc 
a klidný střed tabulky je určitě v jeho silách. Věřím, že se nám náš cíl, kterým je záchrana 
ve druhé lize, podaří naplnit.

V tomto adventním čase, bych Vám rád všem popřál klidné svátky vánoční, pohodu, 
radost a nezaměnitelnou atmosféru, kterou nám Vánoce každoročně nabízejí. V Novém 
roce 2011 pak hodně štěstí, zdraví a síly k naplňování našich snů a cílů, tak potřebných 
pro radostný život náš všech.

Ondřej Mach, vedoucí Florbalového klubu  
Cavespiders Vavřinec o. s. 

2. liga
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kalendář akcí na pROsinec 2010 – leden 2011

Valná hromada SDH Vavřinec .........................................  27.12.2010
Spol. místnost Vavřinec, začátek v 17 hod.

Výroční schůze TJ Vavřinec  ............................................  28.12.2010
Spol. místnost Vavřinec, začátek v 18 hod.

Valná hromada SDH Suchdol  ..........................................  29.12.2010
Místnost v budově OV Suchdol, začátek v 18 hod.

Silvestr na rozhledně  ........................................................  31.12.2010
Otevřeno od 10 do 15 hod., teplé občerstvení zajištěno

Valná hromada SDH Veselice  ............................................... 8.1.2011
Místní pohostinství Veselice, začátek v 17 hod.

aktUální infORmace Z Obú VaVřinec

•	 Rada obce Vavřinec se obrací na vlastníky automobilů, aby parkovali v průběhu 
zimního období pokud možno mimo místní komunikace a usnadnili tak provádění 
zimní údržby komunikací a svozu domovního odpadu.

•	 Diecezní charita Brno, Oblastní charita Blansko oznamuje, že i v obci Vavřinec 
a jejích místních částech proběhne počátkem měsíce ledna Tříkrálová sbírka 2011.  
Motto sbírky je: „Nikdo není zbytečný na světě, kdo ulehčuje břemeno 
někomu jinému“.

Obecní úřad

seZnam jUbilantů V ObdObí říjen – pROsinec 2010

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů  
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Šmerdová Jaroslava Vavřinec 49 75 roků

Štolpa Antonín Vavřinec 61 89 roků

Meluzín Oldřich Vavřinec 73 87 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme



Rekonstrukce 
KD Veselice

Oprava vodovodního řadu 
v Suchdole

Vánoční tvořivá dílna 
v Mateřské škole

Rekonstrukce KD Veselice
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Setkání knihovníků 
okresu Blansko 

v Knihovně Petrovice

Mikuláš v Mateřské škole
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Betlém s vánočním stromem ve Vavřinci
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